
 

EMLÉKEZTETŐ 

az MMK Építési Tagozat 2024. június 10-én tartott elnökségi üléséről 

Jelen voltak: Böröczffy István, Zsigmondi András, Répás Balázs, Csermely Gábor, Csákai István, 

Bálint Péter, Molnár Dénes, dr. Kiss Jenő, Wéber László, illetve online csatlakozással Joó 

Emese, Hanczár Emőke, Brasnyó László 

Az ülés a Tóth Péter elnök által előzetesen közzétett napirend szerint zajlott és a következő 

megállapítások, döntések születtek: 

1. Feladatcsoportok felelőseinek beszámolója 

− a tagozati honlap korszerűsítése ügyében Fülöp Kinga és Zsigmondi András legalább 

három felkészült szakcégtől ajánlatot kér a feladatra; a továbbiakat ezen ajánlatok 

ismeretében következő elnökségi ülésen kell megbeszélni; addig a honlapot az 

aktualitásokkal frissíteni kell, a tagozati hírlevél párhuzamos közzététele mellett; 

− a tagozati honlapra Bálint Péter elhelyezteti a 2024. évi Építőipar Nívódíj pályázati 

felhívását; 

− Molnár Dénes felhívta a figyelmet arra, hogy 2024. év második felében tagozati 

küldöttgyűlés összehívása esedékes; ezt praktikusan 2024. október végére – november 

elejére kell ütemezni. Ehhez a területi kamarák küldötteinek névsorát aktualizálni kell; 

Zsigmondi András tájékoztatása szerint ez folyamatban van, felgyorsítja a munkát. 

 

2. Építők Napja 

Wéber László tájékoztatása szerint a több szakmai szervezet, köztük az MMK szervezésében 

június  7-én tartott „központi” rendezvény sikeres volt a Lechner Rendezvényközpontban: négy 

kormányzati és három szakmai szervezeti köszöntés után szakmai kitüntetések átadása 

történt; ebben a tagozatunk több tagja is érintett volt: Zsigmondi András, Bálint Péter, dr. 

Bozsaky Dávid, Wéber László. 

 

3. Tagozati részvétel az Állami Beruházási Érdekegyeztető Tanács (ÁBÉT) munkacsoportjaiban 

− Répás Balázs az építési beruházások megvalósításában részt vevő szervezetek 

minősítésével kapcsolatos jogszabály-előkészítő egyeztetéseket foglalta össze; 

− Zsigmondi András elősorban az ÁBÉT-ben folyó munkák egészéről, majd a 

szerződésminták és a képzés/oktatás témájában történt egyeztetésekről adott 

számot. 

 

4. A beruházáslebonyolító tevékenysége / tervellenőr tevékenysége  

Zsigmondi András összefoglalta, hogy 

− a beruházáslebonyolítással kapcsolatos tagozati FAP-pályamű elkészült és a FAP-

testület döntését várjuk; véleménye, illetve a szerzők szándéka szerint az anyag az 

ÁBÉT keretében zajló szakmai egyeztetések során jól hasznosítható; 

− az MMK Tervellenőrzési Szabályzatával, illetve annak esetleges korszerűsítésével  

kapcsolatban június 6-én Wagner Ernő elnök vezetésével tagozatközi egyeztetés 

történt, melynek eredményeként munkacsoport alakult Szántó László, Kun Gábor és 

Zsigmondi András részvételével; ennek feladata a hatályos jogszabályok és az említett 

MMK-szabályzat összhangjának áttekintése. 



5. Küldöttgyűlés 

Az MMK 2024. május 31-i küldöttgyűléséről Wéber László adott tájékoztatást; mivel az annak 

napirendjén szereplő fő kérdésekről (2023. évi beszámolók, alapszabálymódosítás, BIM 

szakmai kollégium) az előző elnökségi ülésen a vonatkozó előterjesztések alapján részletesen 

szó esett, ezekre bővebben nem tért ki. Ismertette, hogy BME helyzetéről pótlólagosan 

beterjesztetett indítványt nem tűzte napirendre a küldöttgyűlés – ugyanakkor az azt követő 

MMK elnökségi ülésen az a döntés született, hogy a hazai műszaki felsőoktatás kérdését a 

következő elnökségi ülésen tárgyalni fogják. 

 

6. Kommunikációs csatornák: honlap, hírlevél, Facebook. 

A témát az 1. napirendi pont keretében tárgyaltuk. 

 

7. Szabványok, ÉMSZB 

Csermely Gábor az ülést megelőzően az elnökségi tagok részére előkészítő anyagot küldött; 

azt megköszönve tárgyalta az ülés a szabványhasználat helyzetét. Csaknem minden jelenlévő 

kifejtette véleményét és azokat összefoglalva az elnökség úgy határozott, hogy 

− az Építési Tagozat kötelező szakmai továbbképzéseinek állandó elemévé kell tenni 

(max. alkalmanként 1 tanórában) a szakmagyakorláshoz nélkülözhetetlen szabványok, 

építésügyi műszaki irányelvek, szakmai előírások áttekintését, azok használatának 

gyakorlati kérdéseit, 

− a Csermely Gábor által küldött MSZB MB képviselők táblát vállaltuk kitöltve 

visszaküldeni, bejelölve a tagozatunk érintettségét.  

 

8. Egyéb témák 

− az elnökségi ülésen személyesen is bemutatkozott Csákai István kolléga úr, aki jelezte: 

szívesen vállalja az FMV-ÉME szakosztály működtetésének / vezetésének feladatát; 

ebből a célból rövid időn belül az elnökségi tagjainak összefoglalót küld az ezzel 

kapcsolatos terveiről. Ezt a következő elnökségi ülésen tárgyalni fogjuk, így elkezdve 

az előkészületeket a 2023. évi C. törvény szerint nagy számban várható FMV és ÉME 

jogosultságú új kamarai tagok fogadására; 

− Böröczffy István javasolta, hogy az FMV-k és ÉME-k kötelező szakmai továbbképzése 

keretén belül 2025. évben minden oktatási napon hangozzék el rövid tájékoztatás az 

MMK működéséről, megkönnyítve az új tagok beilleszkedését; 

− a 2024. második félévében tagozatunk elnöksége a következő időpontokban tartja 

üléseit: szeptember 9., október 14., november 11. és december 9. (hétfői napokon) 

14:00 órai kezdettel az MMK székházában. 

 

Az emlékeztetőt összeállította: Wéber László 


